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Nech  žijú prázd(no)niny
       Leto je čas, keď sa tešíme nielen na dovolenky, ale i na 
víkendy, dlhšie dni, kedy sa tak „po slovensky“ viac 
narobíme - na budovaní toho, čo by sme chceli mať, alebo 
zveľaďovaní toho, čo máme. Deň je dlhší, carpe diem 
(využi deň). 
Lenže leto je i čas detských prázdnin, kedy deti (vraj) túžia 
po zážitkoch a starostliví rodičia túžia po ich vyplnení. 
A tak sa rodičia i starí rodičia menia na animátorov, 
organizujú zážitkové prázdniny deťom, vnukom a snažia 
sa „nabiť“ program svojich ratolestí tým najlepším. 
Motory áut vrčia a mnohí lietame z akcie na akciu, z 
atrakcie na atrakciu. Nadávame na drahé vstupné, 
parkovné, konzumné bufeťácke. Potíme sa v aute, na 
stanovištiach, motorkárových dráhach, strašidlách a 
trampolínach. Bez toboganu ani ranu. 
Niekedy ma napadá, či to robíme pre náš drobizg, alebo si 

Tento rok sa súťaže Ladecký kotlík 
zúčastnilo 27 družstiev.
                             viac na strane 4

Dňa 9. júna 2024 sa v Ladcoch konala územná súťaž 
hasičských družstiev, ktorá prilákala množstvo nadšených 
súťažiacich a divákov.       
                                                                                          viac na strane 5

plníme nesplnené sny z nášho detstva. Kto vlastne koho 
doprevádza - my deti, či deti nás. 
Často sa sťažujeme na svojich potomkov, že sú „ako z divých 
vajec“, že aby im človek stále niečo organizoval, že sa sami 
nezabavia. 
Ale - dáme im vôbec šancu? Šancu byť sami, s kamarátom, 
niekde bez dozoru. Šancu dostať obyčajný úpal, po ktorom 
čiapku budú nosiť z vlastnej vôle, napiť sa zo záhradnej hadice, 
rozbiť si koleno, zjesť hrušku zo zeme? Šancu lenivo vylihovať, 
nič nerobiť? A mať prázdniny, ktoré sú od slova prázdno - nič. 
Lebo prázdno má tiež svoj význam, samota učí (nielen) deti 
vydržať so sebou samými. Len potom dokážu vydržať aj s 
inými. Čas snívať, zdielať sny s kamarátmi, štyrikrát kopnúť do 
lopty a potom lenivo ležať na ihrisku a de-ba-to-vať s 
kamošmi, brúsiť si ostrovtip a schopnosť argumentácie, učiť sa 
mať rád i nemať rád.

Iste, vykašľať sa na potomstvo nie je dobré. Ale hnať ho ako 
„zdutú kozu“ ešte horšie. Ako hovorievala moja babka - 
všetkého veľa škodí.
Nechajme deťom prázdniny od slova prázdno. Aspoň kúsok. 
Uvidíte, že si zvyknú a možno sa aj sami niečo naučia. 
Naučme sa aj my využiť dlhý letný večer nie na „ešte treba 
toto dokosiť“, ale na „sadnime si pod letnou vlahou teplou 
oblohou“ a  „nalejme si  pohár vínka“ . 
      Pokecajme, pokojne argumentujme, počúvajme a učme 
sa byť účastnými myšlienok toho druhého. Partnera, 
manželky, suseda, spoluhráča, spolupracovníka, kamaráta 
a jeho frajerky, a náhodného prísediaceho.
   Deti chcú náš záujem, nie naše programy, opiecť si pomaly 
slaninku a nie „stíhať“. A my sa rozprávajme, v zime je to 
ťažšie. Velebme leto v ktorom (ne)stihneme veľa, 
spomalené a družné.       Dominik Koštialik

Extrémne silná geomagnetická búrka najvyššieho piateho stupňa sa postarala o mimoriadne intenzívnu polárnu žiaru, ktorá bola 
najsilnejšia od roku 2003. V noci z 11. na 12. mája sme ju mohli pozorovať aj nad Ladcami.                                                           Foto: Vladimír Zápalka 
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Obecné zastupiteľstvo

Májové zasadnutie - náznaky pohybu v IBV Lipová alej, boxy Balíkova pri MŠ

Júnové zasadnutie - schválenie hospodárenia za rok 2023 i zvýšenia školného

Májové  zasadanie zastupiteľstva bolo 22.5.2024.
Schválenie nájmu lesných pozemkov v k.ú. 
Ladce vo vlastníctve obce Ladce – Lesy SR, š.p. 
Starosta obce predložil poslancom na schválenie 
nájom lesných pozemkov vo vlastníctve obce 
Ladce v prospech spoločnosti Lesy SR š.p., Banská 
Bystrica.
Lesy SR š.p. sa vyjadrili k zámeru: 
Po prehodnotení zmluvy boli prepočítané všetky 
nákladové a výnosové položky na jednotlivé 
porasty na našej Lesnej správe Považská Bystrica 
a ročný nájom za Vaše pozemky, ktorý Vám 
môžeme ponúknuť, činí: 1.040,19 € ročne.
Typ zmluvy bude „paušálne nájomné“, nie 
výpočet finančnej čiastky podľa Vyhlášky č. 
207/2019. Doba nájmu je odo dňa účinnosti 
nájomnej zmluvy do 31.12.2032.
Uznesenie č. 34/2024  
Návrh nájmu bol schválený trojpätinovou 
väčšinou všetkých poslancov.

Schválenie Zmluvy o budúcej zmluve o 
zriadení vecného bremena – IBV Lipová alej 
Ladce, rozšírenie verejného vodovodu a 
splaškovej kanalizácie
Starosta obce predložil poslancom na schválenie 
Zmluvu o budúcej zmluve o zriadení vecného 
bremena na časť pozemku  KNE 1875, k.ú. Ladce. 
Pozemok bude dotknutý realizáciou stavby: „IBV 

Júnové  zasadanie zastupiteľstva bolo 19.6.2024.
Stanovisko HK obce Ladce k Záverečnému 
účtu obce Ladce za rok 2023. 
Po s l a n c i  o b e c n é h o  z a s t u p i te ľ s t v a  b o l i 
o b o z n á m e n í  s o  s t a n o v i s k o m  H l a v n e j 
kontrolórky obce Ladce  k Záverečnému účtu 
obce Ladce za rok 2023.  Záverečný účet obce 
Ladce za rok 2023 bol skontrolovaný po 
formálnej a obsahovej stránke. Obsahuje všetky 
zmeny rozpočtu a rozpočtové opatrenia starostu 
obce. Konštatuje, že bola dodržaná informačná 
povinnosť zo stany obce Ladce ohľadom 
zverejnenia Záverečného účtu za rok 2023.
Na základe kontrolovaného prepočítania 
rozpočtu a metodického usmernenia bol 
stanovený príspevok do rezervného fondu vo 
výške 226 693, 17 €. Hlavná kontrolórka obce 
Ladce zhodnotila stav a vývoj zadlženosti obce 
Ladce. Konštatovala, že obec Ladce pravidelnými 
splátkami uhrádza bankové úvery a plní záväzky. 
V stanovisku vyhodnotila stav zadlženosti obce. 
Hlavná kontrolórka obce Ladce skonštatovala, že 
obec Ladce vysporiadala za rok 2023 finančné 
vzťahy voči všetkých subjektom v súlade so 
zákonom. Vzhľadom na vyššie uvedené 
skutočnosti Hlavná kontrolórka obce Ladce 
odporučila obecnému zastupiteľstvu v Ladcoch 
prerokovanie Záverečného účtu obce Ladce za 
rok 2023 uzavrieť s výrokom: celoročné 
hospodárenie sa schvaľuje bez výhrad.
Predložený materiál je súčasťou zápisnice. 
Návrh bol schválený.
Schválenie VZN č. 3/2024 o výške príspevku 
na čiastočnú úhradu nákladov v materskej 

Lipová alej Ladce, rozšírenie verejného vodovodu a 
splaškovej kanalizácie“ podľa projektovej 
dokumentácie. Odplatné vecné bremeno sa zriadi 
na dobu neurčitú a za jednorazovú odplatu vo 
výške  300 € ,  ktorá bola stanovená podľa 
vypracovanej projektovej dokumentácie a podľa 
Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom 
obce Ladce.
Schválenie zmluvy je potrebné doložiť  k 
územnému a stavebnému konaniu. 
Návrh bol schválený.

Zámer nájmu pozemku na umiestnenie  BOXOV 
Balíkova – Slovak Parcel Service s.r.o.
Starosta obce predložil  poslancom návrh 
umiestnenia BOXOV – Balíkova v obci Ladce na 
pozemku KNC 551 pri MŠ Ladce. Nájom je na dobu 
neurčitú, cena nájmu je 1 Eur / 1 miesto ročne.
Poslanci s návrhom súhlasili.

Pripomienky a návrhy
Starosta obce informoval poslancov o činnostiach 
a plánovaných prácach v obci:
• Považsk á vodárensk á spoločnosť  
plánuje v krátkej dobe opraviť jamy okolo ventilov 
vodovodných prípojok v Horných Ladcoch ulica 
Pod Rotbánom. Realizácia jún 2024.
• Prebieha oprava cesty Záhradná ulica  
č.139. Obrubníky, parkovisko a príprava pod 

škole, v školskom klube detí a v školských 
jedálňach v obci Ladce
Starosta obce predložil poslancom na schválenie 
VZN č. 3/2024 o výške príspevku na čiastočnú 
úhradu nákladov v materskej škole, v školskom 
klube detí a v školských jedálňach v obci Ladce.
Príspevok na čiastočnú úhradu nákladov v 
materskej škole sa napriek zvyšujúcim nákladom 
na výdavky spojené s prevádzkou materskej školy ( 
mzdy,  energie,  údr žba,  nák up č ist iac ich 
prostriedkov a materiálu) nezvyšoval od 1.1.2017 a 
Obec sa ho snažila zachovať na rovnakej úrovni.
Vzhľadom na vývoj cien a výšku finančných 
prostriedkov pridelených pre materskú školu v 
rámci zákonom stanovených koeficientov z 
p o d i e l o v ý c h  d a n í ,  m u s í  O b e c  n á k l a d y 
dofinancovať aj z iných zdrojov.
Príspevok od rodičov na čiastočnú úhradu 
nákladov v materskej škole sa preto od 1.9.2024 
zvýši o 5 € na mesiac. To znamená mesačný 
poplatok 15 € za každé dieťa, ktoré navštevuje 
materskú školu (s výnimkou päťročných detí, ktoré 
si plnia povinnú predškolskú výchovu). 
Návrh bol schválený.
Informácia zo zasadnutia Komisie na ochranu 
verejného záujmu pri výkone verejných 
funkcionárov 
MUDr. Roman Chovanec, predseda komisie na 
ochranu verejného záujmu pri výkone verejných 
funkcionárov obce oboznámil poslancov so 
zápisnicou zo zasadnutia komisie zo dňa 
12.6.2024.
Na základe zákona o výkone práce vo verejnom 
záujme oznamuje údaje o svojich majetkových 
pomeroch štatutárnemu orgánu zriaďovateľa.

asfaltovanie.
• Prebieha výmena verejného osvetlenia  v 
časti Horné Ladce a ulice Podhorská, Vážska, Jána 
Kollára, Pavla Koyša...
• U c h á d z a m e  s a  o  d o t á c i u  n a 
rekonštrukciu chodníkov Hviezdoslavova ulica, 
zámer schválila kooperačná rada Trenčianskeho 
samosprávneho kraja. Je to prvý krok pre úspešné 
získanie financií na realizáciu opravy, ktorá bude v 
roku 2025.
• O b n o v a  d o p r a v n é h o  z n a č e n i a  – 
obmedzenie rýchlosti v časti Horné Ladce. 
• Ukončená oprava kaplnky  na ulici Pavla 
Koyša. 
Iveta Laskovičová, poslankyňa, žiada odstrániť 
stĺp pri modlitebni v Tunežiciach, žiada pokosiť 
trávu pri ceste od značky označenia  Tunežice.
Milan Fábik, poslanec, sa spýtal na preloženie 
elektrického stĺpa v Tunežiciach.
Starosta obce odpovedal, že prekládka stĺpa bola 
pozastavená z dôvodu vysporiadania pozemkov a 
zmien prebiehajúcich na katastrálnom úrade, na LV 
bola vyznačená plomba. Vlastnícke vzťahy na 
pozemku, ktoré bránili prekládke sú však už 
vyriešené a dnes už legislatívne nič  nebráni tomu 
aby bol stĺp el. vedenia zo stredu  cesty odstránený.
František Meliš, poslanec, pripomenul, že na 
detské ihrisko v Ladcoch treba dať plachtu.

Alena Hudáková – riaditeľka MŠ Ladce
Mgr. Bronislava Majtánová – riaditeľka ZŠ Ladce
Ing. Mgr. Monika Prekopová – hlavná kontrolórka 
obce Ladce
Renáta Mikušková – vedúca jedálne MŠ a ZŠ Ladce
Starosta obce predkladá majetkové priznanie 
podľa zákona č.357/2004 Z.z.
Dominik Koštialik – starosta obce Ladce
Komisia skonštatovala, že všetci povinní si svoju 
zákonnú povinnosť splnili.

Pripomienky a návrhy

Starosta obce vyjadril veľké poďakovanie  
Ladeckým a Košeckým hasičom, všetkým susedom 
a občanom, ktorí pomáhali pri odstraňovaní 
následkov zaplavenia ulice Za kaštieľom a Ľudovíta 
Štúra. Ďalej informoval o oprave cesty Záhradná 
ulica č.139 a o zrušení  novinového stánku v 
Ladcoch k 31.5.2024.
Ing. Peter Bračík, poslanec, žiada obrezať strom, 
ktorý zasahuje na chodník pri hlavnej ceste, oproti 
autobusovej zastávke pri potravinách.
Iveta Laskovičová, poslankyňa,  navrhla 
umiestniť mobilnú toaletu TOI TOI na cintoríne v 
Tunežiciach.
Milan Fábik, poslanec, sa spýtal starostu, aké 
práce sa budú najbližšie vykonávať.
Starosta obce odpovedal: oprava strechy na 
obecnom úrade z dôvodu zatekania, kolumbárium 
na cintoríne v Ladcoch, rekonštrukcia WC pri malej 
sále, priebežne oprava chodníkov k ZŠ Ladce, 
oprava zábradlia okolo Lúčkovského potoka.
Ing. Bohuslava Drozdová, poslankyňa, žiada 
umiestniť v Horných Ladcoch basketbalový kôš.
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        Výsledky volieb do Európskeho parlamentu 2024
        v Ladcoch z 8. júna 2024

Začiatkom mája sa konala schôdza základnej organizácie 
protifašisticjkých bojovníkov v Ladcoch. Na tomto stretnutí sa volil 
nový predseda a podpredseda, ďalej sa členovia zaoberali prípravou 
osláv SNP v obci Ladce a možnosťou  budúcej spolupráce so ZŠ Ladce. 
ZO ZPFB bude fungovať v zložení: predseda:  RNDr. Peter Janešík,
podpredseda: Dušan Saxa, členovia: Marian Justh, Peter Chovanec, 
Dominik Koštialik.

17.júna sa zúčastnili predstavitelia obce slávnostného otvorenia úseku 
Ladce - Púchov Vážskej cyklomagistrály. 12,5 km prešlo viac ako 300 
cyklistov spolu so županom Jaroslavom Baškom z Ladiec do Púchova.

Základná organizácia 
Zväzu protifašistických 
bojovníkov v obci Ladce 
je opäť funkčná.

Slávnostné otvorenie cyklotrasy Ladce - Púchov

Základným cieľom Vážskej cyklomagistrály je vybudovanie samostatnej cyklistickej komunikácie (cca.100 km), 
ktorá bude v čo najväčšej miere segregovaná od motorovej dopravy. Projekt Vážskej cyklomagistrály vedie naprieč 
Trenčianskym krajom s cieľom prepojenia Trnavského so Žilinským krajom, zároveň prinesie možnosť 
prepojenia významných zamestnávateľov v kraji s ťažiskami osídlenia. Vážska cyklotrasa prinesie možnosť 
plnohodnotnej alternatívy k motorovej doprave, tzn. obyvatelia Trenčianskeho kraja sa budú môcť bicyklovať 
pohodlnejšie, bezpečnejšie a kvalitnejšie. Projekt je  spolufinancovaný z fondov EÚ.
Plán na rok 2024:
II. polrok: úsek Trenčín - Dubnica nad Váhom, priemyselný park
II. polrok: úsek Nemšová - Dubnica nad Váhom - Ladce



Život v obci

Stavbársky deň plný futbalu a zábavy
Stavbársky deň každoročne donúti hýbať sa viac ako sú zvyknutí mnohých pracovníkov cementárne. Nikdy pri tom nechýba humor, dobré jedlo a pitie, 
hudby a príjemné stretnutia. Svoje sily si zmerajú „Ačkarski muži“ i starí páni. I keď mnoho mužsiev by tento prívlastok mohlo mať i ako druhý názov.
Foto: Vladimír Zápalka

Tento rok sa súťaže Ladecký kotlík zúčastnilo 27 družstiev, z toho sú družstvá, ktoré sa zúčastňujú akcie od prvého ročníka, ale sú družstvá, ktoré si to 
prišli vyskúšať prvýkrát. Sobota 4.5.2024 patrila teda v našej obci gulášu. Varili sa guláše na rôzne spôsoby, ale vyhrať môže vždy len jeden. 
Celý deň sa niesol v dobrej nálade a už sa tešíme na ďalší ročník.
                                                                                                                                                                                                                                                                                        Text a foto: Ing. Katarína Kalusová

Ladecký kotlík lákal a chutil
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Dňa 9. júna 2024 sa v Ladcoch konala územná súťaž hasičských družstiev, ktorá prilákala množstvo nadšených súťažiacich a divákov. Súťaže sa zúčastnilo 24 družstiev, rozdelených do 
kategórií muži, ženy, dorastenci a dorastenky. Pretekári si zmerali sily v troch disciplínach: štafetový beh 8x50 metrov, hasičský útok a preteky jednotlivca. Štafetový beh bol prvou 
disciplínou dňa, kde sa súťažiaci snažili dosiahnuť čo najlepší čas. Každý člen tímu prekonával 50-metrový úsek trate, pričom dôležitá bola nielen rýchlosť, ale aj presnosť a súhra medzi 
členmi tímu. Výkony družstiev boli vyrovnané, ale vynikajúce časy predviedli najmä mužské a ženské tímy z okolitých obcí. Druhou disciplínou bol hasičský útok, kde družstvá 
preukazovali svoje schopnosti v manipulácii s hasičským vybavením. Súťažiaci museli čo najrýchlejšie rozvinúť a napojiť hadice, zameriavať sa na presnosť zásahov a koordináciu tímu. 
Táto disciplína bola jednou z najobľúbenejších, pretože vyžadovala dokonalú spoluprácu a taktické myslenie. Najlepšie výsledky dosiahli družstvá s dlhoročnými skúsenosťami a dobre 
zohratými tímami. Záver súťaže patril pretekom jednotlivca, kde sa hasičky a hasiči predviedli vo svojej individuálnej výkonnosti. Tento segment bol veľmi napínavý, pretože každý 
súťažiaci sa snažil podať maximálny výkon a získať čo najlepšie umiestnenie. V tejto kategórii sa objavili aj nové talenty, ktoré sľubujú veľkú budúcnosť v hasičskom športe. Po náročnom 
dni plnom športových výkonov a napätých momentov boli vyhlásené výsledky.
Ladecké družstvo malo zastúpenie len v mužskej kategórii, kde obsadilo pekné 7. miesto. Územná súťaž v Ladcoch bola nielen oslavou športového ducha a hasičskej zručnosti, ale aj 
príležitosťou na stretnutie komunity a podporu mladých talentov a posedenie pri pečenej klobáse, pivku, kofole či dobrej kávičke. Územna organizácia DPO v Ilave vyjadrila spokojnosť s 
účasťou a priebehom podujatia, pričom už teraz sa tešime na ďalšie stretnutia.
                                                                                                                                                                                                                                                                                 Text: Mgr. Lucia Melišová, Foto: Vladimír Zápalka

Vydarené a úspešné okresné hasičské preteky

Mužská kategória:
1.miesto Pruské 
2.miesto Mikušovce
3.miesto Tuchyňa I.

Ženská kategória:
1.miesto Pruské 
2.miesto Horná Poruba
3.miesto Mikušovce
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Dorastenci:
1.miesto Kolačín
2.miesto Iliavka

Dorastenky:
1.miesto Pruské
2.miesto Kolačín
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Aj napriek počasiu, ktoré nám zo začiatku trochu neprialo, si deti mohli užiť v sobotu 1. júna 2024 MDD tak ako sa patrí. Nakoniec sme zvíťazili nad 
dažďom a skoro počas celého dňa na nás svietilo slniečko. 
Ďakujeme našim priateľom z Město Kelč, že s nami strávili tento deň a mladým futbalistom za skvelý športový zážitok. Budeme sa tešiť na ďalšie 
spoločné stretnutia. Ďakujeme taktiež všetkým sponzorom, veľmi si to vážime, že nám takto pomáhajú:
Kolektív údržba Považská cementáreň a.s., Instalem s.r.o. - p. Miroslav Plačko, Qlines s.r.o. - p. Jaroslav Adamík, Agnus - p. Milan Ferenec, Lukáš Orihel, 
Fortua s.r.o. - p. Anton Fortuník, CND Pavol Ondreját s.r.o, Považská cementáreň a.s., Mostroj s.r.o., Kopyto - p. Martin Adamec, Centrik - p. Peter Posluch, 
AMV potraviny, p. Peter Janešík, p. Dušan Kandráč.
Chutné občerstvenie pre Vás ako vždy pripravila kultúrna komisia, za čo je patrí veľká vďaka! Poďakovanie patrí taktiež p. Varčekovi a p. Mrvovi za potlač 
darčekových predmetov, p. Gajdošovej sa skvelé koláče a Kynológom z Beluše za skvelý program so psami.
                                                                                                                                                                                                                              Text: Ing. Katarína Kalusová, Foto: Vladimír Zápalka

Aj tento rok sme prijali pozvanie a 
zúčastnili sme sa Kelečských slavnosti. 
Sobota 29.6.2024 bola plná dobrej 
hudby, priateľských stretnutí a skvelej 
nálady. Budeme sa tešiť, keď naši 
priatelia  z Kelča prídu na Dni obce Ladce 
a spoločné stretnutie si zopakujeme.

            Text a foto: Ing. Katarína Kalusová

Krásne počasie prilákalo z rôznych kútov 
Slovenska aj tento rok desiatky heligon-
károv. Stretnutie sa konalo 15.6.2024 v 
areáli za DK Ladce.
Ďakujeme Milošovi Tučkovi za zorgani-
zovanie heligonkárov a kultúrnej komisii 
a Obecnému úradu za technickú stránku 
a skvelé občerstvenie.
            Text a foto: Ing. Katarína Kalusová

   Po takmer polročnej zimnej prestávke sme sa opäť stretli, aby sme spoločne odštartovali v poradí 
už 40-tu ladeckú turistickú sezónu. Autobus zaplnený do posledného miesta naznačoval nielen 
pekný výlet za krásami našich hôr, ale i dobrú zábavu v priateľskom kolektíve našich turistov.
   Naplánovanú trasu z Turčianskych Kľačian cez  vrch Suchý do Nezbudskej Lúčky nám zmarila 
veľmi zlá predpoveď počasia a tak sme zvolili menej náročnú možnosť výstupu. V takmer 
neutíchajúcom daždi, výstup z Nezbudskej Lúčky na chatu pod Suchým (Malá Fatra), poctivo 
odkráčalo 50 ladeckých turistov, z toho 11 detí. Najmladší účastník mal len 3 roky. Tu sa i napriek 
nepriaznivému počasiu, pár zdatných turistov rozhodlo pokračovať až na vrch Suchý (1468 m 
n.m.). Väčšina však počkala na chate, kým dážď ustane. Po doplnení energie a usušení 
premoknutých vecí, sme sa spoločne vybrali naspäť do Nezbudskej Lúčky. Cestou sa na nás 
konečne usmialo i dlho očakávané slnko a tak sme si trasu spestrili aj výstupom na Starhrad a užili 
si tak krásne výhľady na Domašínsky meander - prírodnú pamiatku na rieke Váh, ktorý je súčasťou 
Strečianskeho priesmyku a ochranného pásma Národného parku Malá Fatra.
   Veľké poďakovanie patrí všetkým turistom, ktorí to i napriek nepriazni počasia nevzdali 
a spoločne sme sa bezpečne vrátili domov do Ladiec.  
                                                                             Horám zdar!                                                       Peter Martinák

Srdečne pozývame všetky deti v mesiaci JÚL 
na prázdninové doobedia strávené v 
obecnej knižnici v Ladcoch, ktoré budú plné 
zábavy, hier, čítania a spoločne strávených 
chvíľ. 
KAŽDÁ JÚLOVÁ STREDA (10.7.2024, 
17.7.2024, 24.7.2024) od 9:00 do 12:00 
hod. bude patriť Vám milé deti. 
Pre deti Obec Ladce zakúpila nové knižné 
tituly, aby aj v lete nezabudli na čítanie a 
nebrali to ako povinnosť, ale radosť!
Samozrejme bude zabezpečený pitný režim a 
aj nejaká sladká odmena. Ak bude záujem v 
mesiaci júl o prázdninové doobedia v knižnici, 
budeme pokračovať aj v mesiaci august. 
Pre verejnosť bude knižnica ZATVORENÁ, v 
prípade potreby môžete prísť v stredu 
doobeda od 9:00 do 12:00 hod. 
                                                       Tešíme sa na Vás!
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1. jún - Deň detí a rodiny

Kelčské slávnosti Prázdninové 
doobedia v knižnici

Začiatok turistickej sezóny

Ladecká notečka



Uskutočnené

s finančnou 

podporou TSK.

Pozvánka na Dni obce
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Pre Považskú cementáreň, a.s. je dôležité podporovať a rozvíjať 
vzdelanie nielen svojich zamestnancov, ale aj žiakov, ktorí majú 
záujem o cementársky priemysel a chémiu ako takú. Navštívili nás 
nadaní a chémie chtiví žiaci III. ročníka Strednej odbornej školy v 
Púchove. Mali možnosť trochu nazrieť do výroby a pod dozorom 
fyzicky vykonať niektoré skúšky, ktorými sa hodnotí kvalita cementu, 
respektíve riadi výroba na základe parametrov vstupných surovín. 
Porovnali si tak teoretické vedomosti s tými novonadobudnutými z 
praxe. Veríme, že im Považská cementáreň, a.s. učarovala natoľko, že 
radosť z nových skúseností a strán zapísaných poznámok im pretrvá aj 
naďalej a že sme sa nevideli naposledy. 
                 Ing. Jozef Sochr, PhD.

Obec Ladce už po 11. krát zorganizovala súťaž vo varení gulášu 
známou pod názvom Ladecký kotlík.
Aj v tomto roku sa partia z Považskej cementárne zapojila do tejto 
súťaže. Ladeckí fabrikanti v zložení: Pavel Kohout, Marcel Tvrdík, Ján 
Abrahámovský, Ľubka Abrahámovská a Dominika Ľachká si merali sily 
s ďalšími 26 družstvami. Tento rok sa im podarilo umiestniť sa na 
krásnom 6tom mieste. Výťažok z predaja guláša Ladeckých 
fabrikantov bol odovzdaný starostovi obce Dominikovi Koštialikovi a 
bude použitý na  dobrú vec. Víťazom srdečne blahoželáme a veríme, 
že sa opäť o rok uvidíme . 

Stredisko lom sa v tomto období teší z nových 
technických prírastkov a to z nového auta KOMATSU 
HD 405 a nakladača KOMATSU WA 600. Pre zaujímavosť 
pár technických informácií: nakladač KOMATSU WA 
600 má celkovú hmotnosť 60 tony, objem lyžice 7m3, s 
výkonom motora 393kW. Za pracovnú zmenu naloží 
1500 ton materiálu.
Auto KOMATSU HD 405 má celkovú hmotnosť 37 tony, 
pričom objem korby vozidla je 20m3, výkon motora je 
386kW. Celková nosnosť je 40ton. Počas jednej 
pracovnej zmeny odvezie 1200 ton materiálu. 
O b s l u h u j ú c i m  p r a c o v n í k o m  ž e l á m e  v e ľ a 
bezporuchových naložených a dovezených ton 
materiálu. 

Žiaci SOŠ Púchov na praxi  v PCLA

Ladeckí fabrikanti 
na Ladeckom kotlíku 

Nové stroje v lome
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CEMENTÁR

Posledný júnový piatok patril športu a športovým hrám. Na ihrisku TJ Tatran Cementáreň Ladce sa totiž konal STAVBÁRSKY DEŇ. Hlavným programom boli samozrejme futbalové zápasy, ktoré začali 
slávnostným výkopom ekonomickej riaditeľky Ing. Márie Kebískovej. Medzi družstvami údržba+lom+baliareň a výroba sa víťazom stalo družstvo ÚLB. Putovnú trofej odovzdal osobne generálny 
riaditeľ Považskej cementárne, a.s. Pavel Kohout. Okrem zápasov zamestnancov PCLA bojovali aj hráči VION Zlaté Moravce a ,,Starí páni,,.
 Všetky zápasy sa konali v priateľskom duchu a bez zranených hráčov. Pre deti boli tiež  pripravené rôzne súťaže a skákací hrad. Všetci si pochutili na skvelom guláši a nakoľko bolo horúce počasie, bol 
zabezpečený aj pitný režim.  Deň plný športových zážitkov ukončila zábava s  hudobnou skupinou Svieca vo vetre. Ďakujeme všetkým, ktorí akýmkoľvek spôsobom pomohli pri organizovaní 
stavbárskeho dňa a veríme, že sa opäť o rok stretneme na tomto podujatí!

Považská cementáreň, a.s. pripravila pre svojich obchodných partnerov tenisový 
turnaj, ktorý sa konal na chate Cementár v Belušských Slatinách. Skvelá nálada sa niesla 
celým športovým dňom. Podujatím sprevádzal športový moderátor Peter ,,ZORVI,, 
Zorvan. O kultúrny program sa postarala hudobná skupina Hrdza, akrobati VERTIGO a 
cimbalová kapela Mlynári. Všetkým hráčom ďakujeme za účasť a výhercom turnaja 
srdečne blahoželáme! 

Do nemocnice s poliklinikou v Považskej Bystrici pribudol nový pomocník. Anestéziologický 
prístroj s monitorovaním vitálnych funkcií výrazne uľahčí prácu zdravotníkom na 
ortopedickej operačnej sále. Ide o prístroj CERASTATION 650. B105 je univerzálny anesteický 
systém, ktorý je navrhnutý tak, aby pomáhal lekárom dodávať spoľahlivú starostlivosť. 
Pozostáva z anestéziologického prístroja na mobilnom podvozku, ventilačnej jednotky a 
monitora vitálnych funkcií. Použiteľný je pre novorodencov, deti aj dospelých. Ide o 
modulárny monitorovací systém s grafickým aj numerickým zobrazením všetkých 
monitorovaných parametrov. Vďaka tomuto prístroju má lekár kompletný prehľad o 
aktuálnom stave pacienta. Obrazovka anestéziologického prístroja zobrazuje merané 
ventilačné parametre, aktuálne tlaky a prietoky v dýchacích cestách, alarmové hodnoty. 
Považskobystrická nemocnica užitočného pomocníka v celkovej hodnote takmer 27-tisíc 
eur zakúpila za pomoci finančného príspevku 10-tisíc eur od Považskej 
cementárne, a.s. Ladce. ,,Tento špičkový prístroj putoval na Ortopedickú operačnú sálu, 
kde našim zdravotníkom výrazne napomáha pri ich výnimočnej práci. Touto cestou sa 
chceme poďakovať celému vedeniu spoločnosti a všetkým, ktorí sa na tomto projekte 
zúčastnili a tým napomohli k ďalšej modernizácií prístrojového vybavenia nášho 
oddelenia“ – uviedol riaditeľ Nemocnice s poliklinikou  v Považskej Bystrici Igor Steiner.                                              
Článok pripravila D. Šipková

Stavbársky deň – športový deň 
zamestnancov Považskej cementárne

Moderný prístroj pomáha lekárom 
na ortopedickej operačnej sále

Stretnutie obchodných 
partnerov na chate Cementár 



Dňa 30.05.2024 sme mali veľmi vzácnu návštevu na Kaštieli v Ladcoch. Navštívila nás 
nórska veľvyslankyňa Susan Eckey s jej manželom a aj pani Hana Tásler 
Goldschmidtova - Royal Norwegian Embassy in Vienna a samozrejme bol prítomný aj 
pán starosta z obce Ladce Dominik Koštialik. Touto cestou sa chceme poďakovať aj 
pánovi Tomášovi Michalíkovi za jeho neustálu pomoc pri našom projekte.
Ďakujeme všetkým za túto krásnu nezabudnuteľnú návštevu. 
                                                                    Text: Silvia Da Col Heisar, Foto: Jozef Heisar

Výstava obrazov
Božky Slávikovej

Návšteva nórskej veľvyslankyne 
Susan Eckey v kaštieli Ladce

Pamiatky ožívajú

Obnova kaštieľa bola realizovaná 
v rámci projektu MaHoLa vďaka 
Grantom EHP a Nórska na Slovensku.

Utorok  –  10:00 - 12:00
Štvrtok –  12:30 - 16:00

Ak by mal niekto záujem aj mimo týchto otváracích hodín, 
môže si návštevu pre skupinu ľudí (min 15 ludi) dohodnúť 
aj individuálne, stačí len napísať na email:
kastiel.ladce@gmail.com

Otváracie hodiny v múzeu v kaštieli Ladce júl-august 2024
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Výtvarníčka a pedagogička Božka Sláviková s 
kurátorkou Alenkou Teicherovou uviedla v nedeľu 
23. júna na vernisáži výstavu svojich umeleckých 
diel pod názvom “MAĽUJEM PRE RADOSŤ”, ktoré 
prezentuje verejnosti pri príležitosti svojho 
životného jubilea. Výstava potrvá do konca júla a 
my vás na ňu srdečne pozývame. 
Text: Silvia Da Col Heisar , Foto: Ing. Katarína Kalusová

NENECHAJTE SI UJSŤ VÝSTAVU OBRAZOV BOŽKY SLÁVIKOVEJ V 
KAŠTIELI LADCE. POTRVÁ DO KONCA JÚLA. 



Školstvo

Záverečné skúšky v OUI úspešne zvládli

Nielen preteky na kolobežkách Zlatý slávik MŠ

Tanečné záverečné 
vystúpenie SZUŠ Ladce

Tretiaci 22.4.2024, absolvovali prednášku pod gesciou ÚPSR  Trenčín na tému „Čo robiť po skončení 
školy ak sa nezamestnám“.
2. mája 2024 absolvovali naši budúci žiaci prijímacie konanie. Do prvého ročníka sme pre školský 
rok 2024/2025 prijali spolu 24 žiakov. Sedem do učebného odboru kuchár, 7 k maliarom a 10 žiakov do 
učebného odboru záhradník. 
Pre žiakov prvých a druhých ročníkov sme zorganizovali kurz pohybových aktivít a pre žiakov tretích 
ročníkov kurz na ochranu života a zdravia.
9.5.2024 – sa realizovalo aktualizačné vzdelávanie pre pedagogických zamestnancov na tému 
PREVENCIA LÁTKOVÝCH A NELÁTKOVÝCH ZÁVISLOSTÍ. 
Prváci a druháci absolvovali 14.5.2024 prednášku „Prevencia sexuálneho rizikového správania, 
zverejňovanie nevhodných fotografií“.  Aktivitu realizovali pod vedením CPPPaP Dubnica nad Váhom. 
15.5.2024 nás potešil list z Národnej agentúry programu Erasmus plus. Národná agentúra nám 
oznámila, že nám bol  schválený grant vo výške 40 672 EUR na realizáciu projektu „Príležitosť 
pre zdravotne znevýhodnených“.
21.5.2024 sa dve dievčatá – Natália Poláková a Alžbeta Borotová – pod vedením pani učiteľky 
Sňahničanovej zúčastnili celoslovenskej súťaže v prednese poézie a prózy, ktorá sa konala v Hlohovci. 
Natália Poláková obsadila druhé miesto v prednese poézie.
Druháci a tretiaci sa 28.5.2024 stretli na prednáške „Závislosti“.  Aktivitu realizovali pod vedením 
CPPPaP Dubnica nad Váhom. 
10.6.2024 bolo, pod záštitou OS Považská Bystrica, realizované stretnutie na tému „Ako riešiť 
manipuláciu vo vzťahu“. 19.6.2024 – účelové cvičenie – ochrana človeka a prírody pre prvé a druhé 
ročníky.

Záverečné skúšky 2023/2024
                OUI v Ladcoch  organizovalo v školskom roku 2023/2024 záverečné skúšky v nasledovných 
odboroch : Stavebná výroba – stavebné práce,  Stavebná výroba – stavebné zámočníctvo, Obchodná 
prevádzka – príprava jedál.
K záverečným učňovským skúškam pristúpilo v tomto školskom roku 24 úspešných absolventov 
tretieho ročníka našej školy, z toho 8 z učebného odboru stavebné práce, 6 zámočníkov a 10 kuchárov. 
Traja žiaci získali osvedčenie o zaučení.
Skúšobná komisia skonštatovala, že jeden žiak sa nedostavil zo zdravotných dôvodov, Ostatní 
absolventi zvládli záverečné skúšky úspešne (10 s vyznamenaním, 7 prospeli veľmi dobre, 6 
prospelo) a mohli tak prevziať svoje výučné listy z rúk triednych učiteľov na slávnostnom odovzdávaní 
výučných listov, ktorého sa okrem vedenia školy zúčastnil aj starosta obce, Dominik Koštialik,  ktorý 
dvoch najúspešnejších absolventov ocenil upomienkovým darčekom.
28.6.2024 - hodnotenie školského roka, výchovné opatrenie, odovzdávanie vysvedčení prvákom a 
druhákom a odovzdanie14 vecných odmien, 8 pochvál riaditeľom školy,  4 pochvaly triednym učiteľom.  
9 žiaci prospeli s vyznamenaním, 7 žiakov prospelo veľmi dobre, 7 žiakov malo znížené známky zo 
správania za neospravedlnenú absenciu.
                                                                                                       Mgr. Sňahničan Miroslav

V dopravnej výchove v materskej škole nejde len o nácvik bezpečného 
správania sa v dopravnom prostredí, ale aj o celý komplex vedomostí. Práve 
preto sme v našej materskej škole usporiadali aktivity a súťaže, kde si deti 
upevnili vedomosti o bezpečnosti a doprave a zároveň si precvičili 
motoriku, koordináciu a spoluprácu s rovesníkmi. Nechýbali ani preteky na 
kolobežkách, ktoré boli pre všetky deti veľkým zážitkom a hravo ich zvládli. 
"Deti, ktoré sa hýbu, sú šťastné deti."
                                                                                                            Mgr. Lenka Pechová

Materská škola Ladce spoznala 13.júna svojho Slávika 2024.
Po triednych kolách sa deti všetkých tried stretli v telocvični a
povzbudzovali svojich kamarátov. Atmosféra súťaže bola veľmi dobrá,
úroveň výkonov veľmi vysoká. Deti sa zabavili a porota nakoniec
rozhodla. Na stupienok víťazov sa postavila Ninka Fusková z 2.triedy,
druhé miesto obsadil Marko Chleban z 5.triedy a na treťom mieste sa
umiestnil Matúško Mrva z 1.triedy. Všetkým srdečne blahoželáme a
tešíme sa opäť o rok na nové talenty.
                                                                                              Karin Štefunová, učiteľka MŠ 

Dňa 10.6.2024 sa v obci Ladce uskutočnil tanečný záverečný koncert súkromnej základnej 
umeleckej školy Ladce. Koncert sa konal v Kultúrnom dome v Ladcoch. Na pódiu sa predviedlo viac 
ako 100 detí z Ladiec a z pobočky Košeca. Svoje tanečné choreografie nám predviedli deti od 5 rokov 
až po deti deviateho ročníka na základnej škole. Choreografie boli zamerané na rôzne štýly ako show 
dance, disco dance, súčasnýa scénický tanec. Účasť rodičov a divákov bola vynikajúca, keďže sála 
bola celá zaplnená. Tento rok sa tanečníkom zo SZUŠ Ladce nesmierne darilo. Na všetkých súťažiach 
končili na prvých troch priečkach. Najväčší tohtoročný úspech je pre nich postup na veľké finále do 
PRAHY, odkiaľ si odniesli dve 3. miesta. Na záver koncertu deti neminul obrovský potlesk za ich 
vynikajúce tanečné výkony. Deti sa poďakovali aj svojím pani učiteľkám Lucii Adamík DiS art, 
Márii Lukajkovej DiS art. a Monike Kňažekovej. Poďakovanie určite patrí aj pánovi riaditeľovi 
SZUŠ Ladce Miroslavovi Muntágovi DiS art. a obci Ladce za podporu a poskytnutie priestorov.
                                                                                                                   Text: Lucia Adamík, DiS art, Foto: Marco Foto
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Čo ešte stihli na ZŠ do konca školského roka
Keramické dielne
Keramika v sebe skrýva všetky 4 živly. Sama je zemou, ktorej 
voda dodáva jemnosť a tvárnosť, vzduch zase čerstvo 
vymodelovanému výrobku pomáha vyschnúť, aby v ohni 
dokončil svoju cestu a stal sa hotovým dielom.
Dotyk so zemou, hlinou obľubujú najmä deti. Akoby cítili, čo 
je pre nich dobré, čo buduje ich zmysly. Túto jedinečnú 
aktivitu im opäť sprostredkovala nevidiaca keramikárka 
Sonička Zelisková, ktorá 10. 4. a 12. 4. prišla medzi naše deti.
Spolu s deťmi vytvárali darček pre mamičky, nakoľko sa blíži 
Deň matiek. Okrem tvorivej práce sa deti dozvedeli, aký je 
rozdiel medzi ílom a pôdou, koľko sa musí keramické dielko 
vysušovať, pri akej teplote ho treba vypáliť a čo je to glazúra. 
Obdivovali prácu na hrnčiarskom kruhu, tretiaci dokonca 
nakukli do tajov telefonovania a písania sms-ky na mobile 
pre nevidiacich.
V ateliéri vládla tvorivá a pohodová atmosféra a pohľad na 
deti, keď vezmú do rúk svoj vlastný výtvor a v tvári majú 
výraz absolútnej radosti, bol vskutku fascinujúci.                                                                                                                                   
                                                                      Mgr. Daniela Koňuchová

Deň narcisov 2024
     Liga proti rakovine pomáha na Slovensku onkologickým 
pacientom a ich blízkym už 34 rokov aj vďaka známej zbierke 
Deň narcisov,  ktor ý sa  konal i  prostredníc tvom 
dobrovoľníkov (žiačiek 9. ročníka) z našej školy vo štvrtok - 
18. apríla. Dobrovoľníci navštívili nielen našu školu, ale i boli  
v centre obce na parkovisku pred potravinami.
V tento deň, pripnutím kvietku narcisu, sme vyjadrilu 
spolupatričnosť onkologickým pacientom a dobrovoľne ich 
finančne podporili. Našim dobrovoľníčkam sa podarilo 
vyzberať  635,-Є. Ďakujeme, za spolupatričnosť a podporu.
                                                                            Mgr. Tomáš Struňák

Biologická olympiáda
     Dňa 25.4.2024 sa v Dubnici nad Váhom uskutočnilo 
okresné kolo BIO olympiády kat. D. Našu školu reprezentovali 

Lýdia Stopková a Tomáš Kubiš obaja 6.roč. Lydka sa 
umiestnila na 6. a Tomáš 14. mieste, zároveň sa stali 
úspešnými riešiteľmi. Obom žiakom gratulujeme a ďakujeme 
za svedomitú prípravu a reprezentáciu školy.
                                                                                 Mgr. Tomáš Struňák

Geológia inak
     Dňa 26.4. našu školu navštívil pán Ing. Ľubomír Ježo, ktorý 
žiakom predstavil horu Butkov, spracovanie vápenca a 
následnú výrobu cementu. Žiakov veľmi zaujali fosílie (trilobit, 
amonit, belemnit … ), z ktorých p. Ježo tvorí umelecké diela. 
Vek fosílií, ktoré používa pri tvorbe, je niekoľko desiatok 
miliónov rokov. Na Slovensku sa vyskytujú veľmi málo, oveľa 
viac sa vyskytujú v Maroku alebo Južnej Amerike. Chceme sa p. 
Ježovi poďakovať za veľmi zaujímavé rozprávanie, dar pre 
našu školu a možnosť, dotknúť sa svojimi rukami milióny rokov 
starej histórie našej Zeme.
                                                                                  Mgr. Tomáš Struňák

Knižná burza
   
  Ak aj vy patríte medzi tých, ktorí si svoje dni nevedia 
predstaviť bez dobrej knihy, čiže tzv. knihomoľov, určite ste si 
9.apríla prišli na svoje. 2. ročník JARNEJ BURZY KNÍH sa niesol v 
duchu myšlienok „Dajme knihám druhú šancu“ alebo „Aj 
použité knihy môžu opäť rozdávať radosť“. Do knižnej burzy sa 
zapojilo celkovo 19 predávajúcich. Počet prinesených kníh 
určených na predaj: 175, počet predaných kníh: 85. Celková 
hodnota predaných kníh: 249,95-eur. Zisk jednotlivcov sa 
pohyboval v rozsahu 3,50,- až 33,- eur. Poďakovanie patrí 
mojim dvom pomocníkom, Paťke Uríčkovej a Maťkovi 
Chovancovi, žiakom 9. ročníka, ktorí zvládli predaj i tento rok, 
i všetkým, ktorí sa do predaja zapojili. Tak zasa o rok 
„dočítania“. Všetkým zúčastneným ďakujem za spoluprácu.
                                                                                     Mgr. Jana Štrbíková

Deň Zeme
     Dňa 25. apríla 2024, pri príležitosti Dňa Zeme, sa žiakom 
našej školy prihovorili Tomáš Šmátrala a Michaela 
Kršáková (členovia organizácie Prales deťom). 
Česko-slovenská nezisková organizácia Projekt Green Life má 
svoje hlavné pôsobisko na Sumatre, počas prednášky sme však 
„navštívili“ ostrov Kostarika, kde sa dobrovoľníci zameriavajú 
na ochranu dažďových pralesov a ohrozených druhov zvierat. 
Spoločnosť Green Life skupuje časti dažďového pralesa s 
cieľom vytvoriť ochranné pásmo, upozorňuje na nelegálne 
ťažby dreva a nerastných surovín, poukazuje na úspechy v 
oblasti pytliactva a rozširovanie monitorovaných oblastí 
fotopascami, na niekoľko z nich prispeli i naše deti. Všetko 
financujú z aktivít okolo svojho projektu, z príspevkov a 
sponzorských darov.
Túto životnú etapu Tomáš vníma ako „...život meniacu 
skúsenosť, pretože až tam si človek uvedomí, ako málo naozaj 
potrebuje k životu a pripomenie si skutočné hodnoty, akými sú 
zachovanie pôvodnej prírody a divokých zvierat. " Večerné 
zaspávanie pri hmyzích symfóniách a ranné prebúdzanie sa za 
zvukov pralesného vtáctva a opíc, pitná voda v riekach, žiadna 
zbytočná elektronika, nádherné fotografie divoko žijúcich a 
súčasne ohrozených druhov zvierat – napr. gepard škvrnitý, 
veselé momentky zo života leňochoda či nádherné scenérie 
divokej prírody, to všetko bolo súčasťou prednášky.
V každej triede sa azda nájdu osvietené hlavičky, ktoré vnímajú 
význam týchto informácií.
Pracovať treba už s deťmi, lebo u dospelých je často neskoro. 
Tešíme sa na ďalšie stretnutie.

Účelové cvičenia
     Dňa 09. 05. 2024 žiaci II. stupňa absolvovali teoretickú i 
praktickú časť účelového cvičenia - Ochrany človeka a prírody 
pod vedením pedagógov. Účelové cvičenia boli zamerané                                  
na základné informácie a plnenie úloh. Venovali sme sa 
predovšetkým nasledujúcim témam: zdravotná príprava – 
základná prvá pomoc, ošetrovanie úrazov;  dopravné značky; 
topografické značky a orientácia v teréne; liečivé rastliny a 
huby;  zdravá strava;  pamiatky (hrady a zámky) na Slovensku.
     Členovia školského parlamentu, zástupcovia jednotlivých 
ročníkov, si vopred vylosovali lístok s jednou zo šiestich tém, na 
ktorú spolu so svojimi spolužiakmi pripravili zaujímavé 
aktivity a súťaže. Praktickú časť sme realizovali za krásneho 
počasia v areáli školy. Priestor ZŠ Ladce bol rozdelený do 
šiestich stanovíšť, ktoré boli zamerané na schopnosti žiakov 
vedieť správne vyhodnotiť a riešiť mimoriadne situácie, na 
zopakovanie a upevnenie vedomostí z poskytovania prvej 
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pomoci pri poraneniach, fraktúrach a iných príčinách náhlej 
poruchy zdravia, na rozšírenie vedomostí žiakov vo vzťahu k 
ochrane prírody, k liečivým rastlinkám i jedlým a nejedlým 
hubám a v neposlednom rade na spoznávanie známych, ale aj 
menej známych pamiatok. Taktiež si žiaci zopakovali základné 
vedomosti, zručnosti a návyky z orientácie v teréne a 
schopnosť správne ich používať. Okrem toho spoznávali nové 
dopravné značky a situácie. Na každom stanovišti bolo treba 
absolvovať bodované aktivity, na základe ktorých sa na prvom 
mieste umiestnili žiaci 8. ročníka, na druhom mieste žiaci 9. 
ročníka a na treťom mieste skončili žiaci 6. ročníka. 
Absolvovaním OČAPu žiaci získali nevyhnutné vedomosti, 
zručnosti, poznatky a návyky potrebné na prežitie pri vzniku 
mimoriadnej udalosti a v čase vyhlásenia mimoriadnej 
situácie. Na druhý deň  (10. 05. 2024) sa druhostupniari 
rozdelili do dvoch skupín. Mladší žiaci sa vybrali spolu s 
vyučujúcimi na Salaš u Maca a Cuca v Horných Ladcoch. Starší 
žiaci bez problémov zvládli prechádzku do susednej dediny. 
Cesta ubehla veľmi rýchlo. Spoločne  so svojimi triednymi pani 
u č i te ľ k a m i  i  p á n o m  u č i te ľ o m  d o r a z i l i  k  o h n i s k u 
nachádzajúcom sa  pri asfaltovej pumptrackovej dráhe i na 
futbalové ihrisko v Hloži, kde sa deti vyšantili. Žiaci mali 
priestor na rôzne športové hry a aktívny odpočinok. Chlapci si 
zahrali futbal, stolný tenis, vyskúšali si výdrž v zhybe, dievčatá 
si zasúťažili vo vybíjanej i v bedmintone. Spálené kalórie 
doplnili opečenou slaninkou či špekáčikmi. Celý čas sme si 
užívali slniečko, jeho lúče nám dodávali dobrú náladu. Obidva 
dni sme si veľmi užili. 
                                                              Mgr. Dominika Mikušková

Vyhodnotenie zberu 
gaštanov a papiera
Na jeseň prebiehal zber gaštanov. Podarilo sa 
nám vyzbierať 452,8 kg gaštanov. Poradie 
najlepších tried:
1. miesto - 3. A (133,7 kg)
2. miesto - 2. r. (112,9 kg)
3. miesto - 1. B (90,1 kg)
Najúspešnejší jednotlivci:
1. miesto - Simona Malenčíková - 78,6 kg
2. miesto - Anna Špániková - 69,4 kg
3. miesto - Adam Tupý - 62,5 kg

V období od septembra do mája sa podarilo 
vyzbierať 5 039,1 kg papiera. 
Vyhodnotenie 1. stupeň: 
1. miesto - 4. ročník (1 249,1 kg)                               
2. miesto - 2. ročník (904,4 kg) 
3. miesto - 3. A (418 kg) 
1. miesto - Ľachká Liliana (618,6 kg)
2. miesto - Behrová Sabína (527,9 kg)
3. miesto - Mrvová Vivien (221,5 kg)
 Vyhodnotenie 2. stupeň:
1. miesto - 5. B (507,7 kg) 
2. miesto - 6. ročník (490,7 kg)
3. miesto - 5. A (349 kg)                                          
1. miesto - Špániková Jozefína (252,6 kg)
2. miesto - Smataník Samuel (236,7 kg)
3. miesto - Janík Tomáš (220,7 kg)
 
                                                  Ing. Katarína Chreňová



Stav miestnej komunikácie na Záhradnej ulici pri bytovom dome č .139, ktorá je v širšom centre 
obce sa stal neudržateľný a obecné zastupiteľstvo sa rozhodlo situáciu riešiť rekonštrukciou. 
Podľa projektovej dokumentácie boli osadené obrubníky a vybetónované parkoviská. Počas prác 
vnikali rôzne komplikácie a z dôvodu nevyhovujúceho podkladu pod vozovkou, bolo potrebné riešiť 
aj podkladové vrstvy. Tým sa práce o niečo predĺžili. Po stabilizovaní podkladu boli položené dve 
vrstvy asfaltovej zmesi. Celkovo práce trvali 40 pracovných dní. Z obecných zdrojov bolo na túto 
komunikáciu vyčlenených cca 54 000 eur. Všetky práce boli odvedené veľmi kvalitne a veríme že 
nová cesta a nové parkovacie miesta prispejú k zlepšeniu kvality bývania a k zvýšeniu bezpečnosti v 
danej lokalite. Neskôr pribudne aj vodorovné dopravné značenie a vo vyvýšených ostrovčekoch 
okrasná výsadba. Sme si vedomí toho, že v obci je viac lokalít, ktoré si zaslúžia renováciu ale 
budujeme postupne a vrámci finančných možností obce.                              Text a foto: Dominik Koštialik

V máji prebehla tretia etapa výmeny verejného osvetlenia v Ladcoch na uliciach P. Koyša, J. 
Kollára, M. Kukučína, L. Štúra a Za kaštieľom. V tejto etape sa tiež vymenili a doplnili nové svietidlá a 
stĺpy v časti Podhorská cesta a časti H. Ladce. Celkovo bolo nainštalovaných 166 nových svietidiel a 
natiahnutých 4991 metrov kábla rôznych prierezov. Nové verejné osvetlenie okrem značnej úspory 
financií za elektrinu zvýši bezpečnosť a komfort  na uliciach vo večerných a skorých ranných hodinách. 
Systém verejného osvetlenia je riadený a jednotlivé svietidlá v celkovom počte 452 ks počas svietenia 
menia intenzitu osvetlenia, tak aby bola zabezpečená aj bezpečnosť, ale aby sa týmto spôsobom 
šetrili obecné financie. Nové úsporné LED svietidlá, ktoré majú spotrebu na jedno svietidlo 35 W tak 
definitívne nahradili staré sodíkové výbojky ktoré mali spotrebu min. 70 W. Celkovo sa v tejto 
poslednej etape výmeny VO preinvestovalo 138 820 € z vlastných zdrojov. 
                                                                                                                                                 Text a foto: Dominik Koštialik
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väzníky krovy palivá palivové drevo, 
pelety a brikety

stavebné rezivo

0918 555 666 LADCE

INST LEM
PROFESIONÁLNE FÚKANÉ IZOLÁCIE

izolácia strechy, palachu, plochej strechy, novostavby za 6 hodín | zateplíme aj najzložitejší krov
úspora na kúrení až 40% | záruka 20 rokov | dokonalá, ekologická, zdravá | vhodná pre št. dotácie

Ladce / Dubnica nad Váhom
www.instalemizolace.sk | 0908 482 484

FÚKANÁ IZOLÁCIA

Farnosť Božieho milosrdenstva v spolupráci s Kultúrnou komisiou pri Obecnom úrade Ladce
pozývajú všetky deti aj dospelých na podujatie Rekonštrukcie v obci pokračujú
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Z matrik� obc�

Smútok nad stratou našich spoluobčanov
zasiahol všetkých, ktorí ich poznali.

Úprimnú sústrasť vyslovujeme 
všetkým pozostalým.

Blahoželáme rodičom 
a novým občanom Ladiec 

prajeme šťastie a úspechy v živote.

Srdečne blahoželáme jubilantom.
Nech ich život plynie šťastne a pokojne

v kruhu rodiny a priateľov,
nech ich neopúšťa zdravie a láska najbližších.

Sidónia Gardoňová, 73 rokov
 Helena Čepelová, 88 rokov
 Andrea Nagyová, 44 rokov

 Jozef Mikuška, 86 rokov

80. rokov
Vladimír Baška

Božena Peterková
Veronika Faturová
Anna Kukuliašová

85. rokov
Mária Zahradníková

Mária Juríčková
Emília Koštialiková
Marta Jablonková 

Mária Gazsová

Opustili nás

Narodili sa

Jubileá

Vladimír Tichý
Marcel Ištok
Tobias Hošo

Jordan Joseph McCohnell

Uvítanie detí do života
Narodenie bábätka je asi jedným z najzodpovednejších poslaní v živote každého rodiča. Je tou 
najväčšou radosťou nielen pre rodičov a rodinu, ale aj pre našu obec. Veď aj tí najmenší, hoci o tom 
ešte ani netušia, sú naši občania. Pre túto šťastnú udalosť sme dňa 13.06.2024 zorganizovali v 
obradnej sieni na Obecnom úrade v Ladcoch slávnosť „Uvítanie detí do života.“ Starosta Ladiec 
Dominik Koštialik srdečne privítal prítomných a prihovoril sa všetkým rodičom a ich ratolestiam. 
Príjemnú atmosféru nám svojím programom vytvorili deti z Materskej školy Ladce a manželia 
Fuskovci. Milí rodičia, ešte raz Vám chceme popriať pevné zdravie, veľa trpezlivosti a lásky pri výchove 
vašich detičiek.
                                                                                                          Text: Mgr. Lenka Kalusová, Foto: Ing. Katarína Kalusová
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Futbalisti hodnotili jar
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Mužstvo dospelých na jar zo 14 zápasov 3 krát zvíťazili a 3 x 
remizovali vo všetkých prípadoch na ihriskách súperov. 
V celkovej tabuľke obsadili predposledné 14. miesto so skóre 
39:90 a 17 bodmi. Z 28 zápasov 4x zvíťazili, 5x remizovali a 19 
zápasov prehrali. Najlepším strelcom družstva je Patrik Štrbák s 
15 gólmi. Najviac odohraných minút ma Adam Kučerka 2331 a 
za nim nasleduje kapitán Lukáš Rosina s 2296 minútami.
Jozef Jakuš mladší, ktorý viedol mužstvo v jarnej časti 
hodnotí jarnú časť súťaže takto:
Jarnú časť by som zhodnotil ako úspešnú. I keď nám nevyšiel úvod a 
v prvých troch zápasoch vonku sme nebodovali. Potom prišla šnúra 
6 zápasov, kde sme získali 12 bodov a to bolo veľmi dôležité pre našu 
záchranu, ktorá bola prioritou. Do zápasu v Podolí sme išli s 5 
bodovým rozdielom a po bezgólovej remíze v Podolí sme sa 
nakoniec aj zachránili. Zápasy v jarnej časti nám ukázali naše 
slabiny, ale aj to, že mužstvo má potenciál a pri vhodnom doplnení 
kádra mužstvo bude napredovať v novej sezóne. V novej sezóne s 
nami už nezačnú Mirko Mikuška a ani Peťo Martinka ktorí sa 
rozhodli ukončiť hráčsku kariéru z rodinných dôvodov. Patrí im veľké 
poďakovanie za to, aké služby predviedli v Ladcoch. 
Mrzí ma, že som bol pri ich kariére len krátko, ale zároveň 
rešpektujem ich rozhodnutie a prajem im všetko len to najlepšie v 
rodinnom aj osobnom živote. To sú teda naše odchody plus Erik 
Porubčan rozmýšľa, že vyskúša súťaž vyššie a Ján Chupáč bude 
tiež mimo asi dlhšiu dobu, keďže podstúpil operáciu a teraz 
rehabilituje. Máme rozrobené príchody nových hráčov. Nechcem 
zatiaľ konkretizovať mená, až keď budeme s nimi a s klubmi 
dohodnutí.
Prípravu začíname prvý júlový týždeň tromi tréningovými 
jednotkami, víkendy sú obohatené prípravnými zápasmi doma v 
Ladcoch proti Košeci, Tuchyni, staršiemu dorastu Beluše a von 
vycestujeme do Starej Turej. Prihlásili sme sa aj do Slovenského 
pohára, no na vylosovanie sa ešte čaká. Tešíme sa na novú sezónu a 
veríme, že zachytíme začiatok a budeme sa pohybovať v pokojných 
vodách a dobrým futbalom prilákame viacej ľudí nielen z Ladiec ale 
aj okolia. Ďakujeme za podporu fanúšikom a veríme, že sa čoskoro 
uvidíme.

Starším žiakom U 15 sa darilo zo všetkých 
našich družstiev najlepšie. 
V tabuľke im po 24 kolách patrí 2. miesto s 58 bodmi so skóre 
121:25. Najlepším strelcom nie len družstva ale aj celej súťaže,  je 
Jakub Čemeš s 59 gólmi. Druhý v poradí z našich chlapcov je 
Jakub Didek so 16 gólmi. Túto kategóriu žiakov viedli tréner 
Jozef Jakuš starší a jeho asistent Milan Kušnier, ktorým tiež 
ďakujeme a samozrejme aj gratulujeme k peknému výsledku a 
výchove našich žiakov. 

Prípravka U11 
hrala na jar v skupine o 11. až 20. miesto a obsadila celkové 
14.miesto z 27 účastníkov. Z 18 zápasov 10 x zvíťazili, 1 
remizovali a 7 prehrali. Získali 31 bodov pri skóre 45:39. 
Najlepšími strelcami družstva sú Adam Gajdoš a Oliver Zajac, 
ktorí strelili zhodne po 11 gólov. Túto kategóriu žiakov viedli 
tréner Peter Mišík a jeho asistent Anton Puškár, ktorým 
ďakujeme za vedenie našich žiakov.

Pod vedením trénera Michala Zábojník a  odohrala 
prípravka žiakov U9 16 zápasov, 8 x zvíťazili, 2 x remizovali 
a 6 x prehrali získali 26 bodov pri skóre 58:60. Najlepším strelcom 
družstva je Timotej Tarek s 15 gólmi. 

Výsledky odohraných majstrovských futbalových zápasov jar 2024

Aj touto cestou by sme chceli poďakovať trénerom, všetkým 
hráčom nielen v mužskej, ale aj žiackych kategóriach za ich čas, 
ochotu a úspešné reprezentovanie našej telovýchovnej jednoty a 
našej obce. Po skončení tejto sezóny končí v družstve žiakov v 
kategórii U15 asistent Milan Kušnier a tréner žiakov U11 Peter 
Mišík. 

Všetko sa vyvíja a „žije si“ svojím životom, ktorý niekedy vieme a 
niekedy nevieme ovplyvniť. Počas tejto sezóny 2023/24 sa prijali 
na Slovenskom futbalovom zväze rozhodnutia, s ktorými sme ako 
klub nesúhlasili, ale  museli sme ich akceptovať a počas sezóny 
sme sa snažili s nimi aj nejako vyrovnať.  

Z tých jednoduchších rozhodnutí bolo, že Milan Kušnier sa 
posunie na post trénera  a mal by viesť družstvo dorastu, 
ktoré pripravujeme spoločne s klubom FK Beluša. 
Toto spoločné družstvo by malo hrať pod hlavičkou FK Beluša a či 
to bude družstvo U17 ( mladší dorast ) alebo U19 Beluša – B 
družstvo, to sa rozhodne ešte počas spoločných rokovaní.  

Tie nie jednoduché rozhodnutia boli prijaté po dlhšej a aj zložitej 
debate, ktorú sme viedli interne s trénermi ako aj členmi výboru. 
Vzhľadom na skvalitnenie nielen tréningového procesu, 
vybavenia hráčov a starostlivosti o nich, bolo prijaté, že každý hráč 
bude platiť mesačný členský príspevok vo výške 10€. Tieto 
financie budú použité na tréningový proces jednotlivých 
družstiev a pitný režim počas zápasov.  Zároveň by sa zvýšilo aj 
vstupné na 2€ pre dospelých a 1€ pre ZŤP a dôchodcov.

Na záver by sme touto cestou chceli poďakovať vedeniu obce, 
obecnému zastupiteľstvu, vedeniu Považskej cementárne, p. 
Martinovi Adamcovi a všetkým sponzorom aj darcom 2% z dani za 
podporu športu a najmä futbalu v našej obci. 
Trénerom, hráčom, funkcionárom, usporiadateľom za ich čas, 
ktorý obetujú pre futbal.. Poďakovanie patrí aj našim verným 
fanúšikom, ktorí nás podporujú. 

Veľké ďakujem patrí aj našim hráčom Petrovi Martinkovi a 
Miroslavovi Mikuškovi, ktorí sa rozhodli ukončiť svoju kariéru. 
Do ďalších rokov im želáme veľa zdravia a úspechov v pracovnom i 
osobnom živote.
                                                                                    
                                                                                            Ing. Ferdinand Gach

Tu si doma !

Trénu� � hra� �tba� 
z� Ladc� !

PRÍPRAVKA,
MLADŠÍ ŽIACI 
STARŠÍ ŽIACI

facebook.com/young-tjtatranladce


